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PROTOKÓŁ XIV 
XIV zwyczajnej sesji Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański,  

która odbyła się w dniu 12 grudnia 2023 r. o godz. 1300  

w Sali Posiedzeń Urzędu Miasta Pruszcz Gdański przy ul. Grunwaldzkiej 20. 

  

 

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

W obradach uczestniczyło - 7 członków Rady Seniorów. 

Nieobecni -  2 członków Rady Seniorów.  

 

Początek obrad: 12 grudnia 2023 r., godz. 1300 .   

Zakończenie obrad: 12 grudnia 2023 r., godz. 1400 . 

 

Proponowany porządek obrad XIV zwyczajnej sesji Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański II kadencji 

2020 - 2024 był w posiadaniu każdego członka Rady Seniorów i stanowi Załącznik Nr 2 

do niniejszego protokołu.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                   

 

Mirosława Polanowska - Przewodnicząca Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański o godz. 1300   

otworzyła  obrady słowami: „Otwieram czternastą zwyczajną sesję Rady Seniorów Miasta Pruszcz 

Gdański”. 

 

Przewodnicząca Rady Seniorów powitała wszystkich członków, Przewodniczącą Rady Miasta 

Małgorzatę Czarnecką – Szafrańską oraz Zastępcę Burmistrza ds. komunalnych Radosława 

Klaczkowskiego, po czym rozpoczęła realizację porządku obrad. 

 
Proponowany porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 

• przedstawienie porządku obrad, 

• przyjęcie protokołu XIII zwyczajnej sesji Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański. 

2. Relacja z posiedzenia Pomorskiej Wojewódzkiej Rady Seniorów - „White Dinner”. 

      Propozycja organizacji wydarzenia w 2024 r. - ref. Krystyna Szulc Zastępca  

      Przewodniczącej Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański. 
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3. Podsumowanie działalności Rady Seniorów w 2023 roku - ref. Mirosława Polanowska  

Przewodnicząca Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia harmonogramu posiedzeń Rady Seniorów 

Miasta  Pruszcz Gdański na rok 2024 - ref. Mirosława Polanowska Przewodnicząca Rady 

Seniorów Miasta Pruszcz Gdański. 

5. Ustalenie harmonogramu dyżurów Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański na I kwartał 

    2024 roku - ref. Mirosława Polanowska Przewodnicząca Rady Seniorów Miasta Pruszcz 

    Gdański. 

           6.  Sprawy bieżące. 

           7.  Wolne wnioski. 

 

Ad. 1. 

 

Przewodnicząca Mirosława Polanowska 

Zapytała, kto jest za przyjęciem proponowanego porządku obrad XIII zwyczajnej sesji Rady Seniorów 

Miasta Pruszcz Gdański. 

Głosowanie: za - 7; przeciw - 0; wstrzymało się - 0. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

Pani Mirosława Polanowska zapytała, czy są uwagi do protokołu XIII zwyczajnej sesji Rady Seniorów. 

• Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Mirosława Polanowska poddała pod głosowanie treść protokołu XIII. 

Głosowanie: „za” - 7; „przeciw” - 0; „wstrzymało się” - 0. 

Protokół XIII zwyczajnej sesji Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański został przyjęty jednogłośnie, 

bez zmian. 

 

Ad. 2. 

Pani Krystyna Szulc Zastępca Przewodniczącej Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański opowiedziała o 

wydarzeniu pn. „White Dinner”(Kolacja na biało), które było przedstawiane przy okazji posiedzenia 

Pomorskiej Wojewódzkiej Rady Seniorów. 

„Kolacja na biało” - impreza, podczas której ludzie jedzą posiłek ubrani na biało w tymczasowej 

restauracji w przestrzeni publicznej. Uczestnicy są zobowiązani do zapewnienia własnego jedzenia, 

stołów, krzeseł i obrusów. Tylko wybrana liczba uczestników zna lokalizację w dniu kolacji. 
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Na pomysł Kolacji na Biało wpadł w 1988 roku Francuz François Pasquier. Chciał zaprosić na kolację 

wszystkich swoich przyjaciół, ale jego ogród był za mały. Wtedy wpadł na pomysł organizowania takich 

spotkań na placach lub w innych prestiżowych miejscach Paryża. Inspiracją do przebrania ich 

uczestników na biało była starsza para w Lasku Bulońskim, którą Pasquier zobaczył któregoś dnia, kiedy 

ubrani na biało, spożywali posiłek przy białym stoliku nakrytym białym obrusem, siedząc na białych 

krzesłach[1]. 

W paryskich wydaniach imprezy jednym z powodów utrzymywania miejsca spotkania w tajemnicy  

do ostatniej chwili jest brak oficjalnej zgody władz miasta. Organizatorzy nie mają zezwolenia policji, ale 

władze przymykają oczy na ten happening kulinarny, gdyż zwykle nie stwarza problemów, 

a uczestnicy przestrzegają kilku zasad[1]. Jedną z nich jest to, że o godzinie 22.00 kolacja się kończy, 

a jej uczestnicy sprzątają dokładnie teren, przy którym biesiadowali i zostawiają go w takim samym stanie, 

w jakim go zastali. Zabroniony jest także alkohol. 

Wydarzenie było organizowane w 85 francuskich miastach; z okazji 30-lecia imprezy w Paryżu 

zgromadziło się prawie 17 tys. osób. 

W 2011 roku po raz pierwszy kolacja odbyła się w Nowym Jorku. Wydarzenie urosło do ponad 6500 

uczestników z listą oczekujących ponad 80 tys. osób. W 2012 roku impreza odbyła się 

w Singapurze i Brisbane, w 2013 roku w Canberze, a w 2015 roku w Melbourne. 

Pierwsza Kolacja na Biało w Polsce została zorganizowana w Kłodzku 15 sierpnia 2020 roku przez Beatę 

Marcinkiewicz. W imprezie, której patronem był Urząd Miasta w Kłodzku, wzięło udział 150 osób. 

Wydarzeniu, które miało miejsce na placu, położonym po zachodniej stronie mostu gotyckiego, 

towarzyszyły pokaz tańca flamenco oraz koncerty duetu Better Than Ex i gitarzysty Moisesa 

Bethencourta. Kolejna edycja imprezy w Kłodzku odbyła się 31 lipca 2021 r. W wydarzeniu uczestniczyło 

250 osób. Kolacji na Biało towarzyszyły występy artystyczne, przeprowadzono także zbiórkę pieniędzy 

na rzecz Fundacji „Razem Możemy Więcej”. 

Drugą Kolację na Biało w Polsce w 2021 roku zorganizowała Bożena Malaga-Wrona. Kolacja odbyła się 

2 września 2021 roku w Pałacu Goetza w Brzesku. Było to wydarzenie dobroczynne z aukcją dzieł sztuki, 

z której dochód został przeznaczony na dofinansowanie zakupu komory hiperbarycznej. 

*Źródło informacji: https://pl.wikipedia.org. 

Pani Krystyna Szulc na zakończenie swojej wypowiedzi zaproponowała jako dobre miejsce 

do zorganizowania takiego eventu - teren Faktorii. 

 

 

 

 

https://www.ס.pisz.pl/Final_Four_Pucharu_DHB_2008/Francuzi
https://www.ס.pisz.pl/Final_Four_Pucharu_DHB_2008/Pary%C5%BC
https://www.ס.pisz.pl/Final_Four_Pucharu_DHB_2008/Lasek_Bulo%C5%84ski
https://www.ס.pisz.pl/Final_Four_Pucharu_DHB_2008/Kolacja_na_Bia%C5%82o#cite_note-ny-1
https://www.ס.pisz.pl/Final_Four_Pucharu_DHB_2008/Francuska_%C5%BBandarmeria_Narodowa
https://www.ס.pisz.pl/Final_Four_Pucharu_DHB_2008/Happening
https://www.ס.pisz.pl/Final_Four_Pucharu_DHB_2008/Kolacja_na_Bia%C5%82o#cite_note-ny-1
https://www.ס.pisz.pl/Final_Four_Pucharu_DHB_2008/Nap%C3%B3j_alkoholowy
https://www.ס.pisz.pl/Final_Four_Pucharu_DHB_2008/Nowy_Jork
https://www.ס.pisz.pl/Final_Four_Pucharu_DHB_2008/Singapur
https://www.ס.pisz.pl/Final_Four_Pucharu_DHB_2008/Brisbane
https://www.ס.pisz.pl/Final_Four_Pucharu_DHB_2008/Canberra
https://www.ס.pisz.pl/Final_Four_Pucharu_DHB_2008/Melbourne
https://www.ס.pisz.pl/Final_Four_Pucharu_DHB_2008/K%C5%82odzko
https://www.ס.pisz.pl/Final_Four_Pucharu_DHB_2008/Most_gotycki_na_M%C5%82yn%C3%B3wce_w_K%C5%82odzku
https://www.ס.pisz.pl/Final_Four_Pucharu_DHB_2008/Flamenco
https://www.ס.pisz.pl/Final_Four_Pucharu_DHB_2008/Pa%C5%82ac_Goetza
https://www.ס.pisz.pl/Final_Four_Pucharu_DHB_2008/Brzesko
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Ad. 3. 

Pani Mirosława Polanowska Przewodnicząca Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański przedstawiła  

podsumowanie działalności Rady Seniorów w 2023 roku. 

 

Tematyka  Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański podejmowana 

 na posiedzeniach w 2023 roku. 

 

Poza sprawami regulaminowymi, na posiedzeniach Rady Seniorów dyskutowano, 

m.in. o następujących obszarach tematycznych: 

1. Rozmawiano na temat zimowej edycji Senioriady Powiatu Gdańskiego. 

2. Omówiono wyjazd laureatów do Brukseli II Olimpiady Senior Obywatel. 

3. Podjęto temat Sposobów aktywizacji seniorów w organizacjach pozarządowych . 

4. Wspomniano o Finale IV Wojewódzkiej Olimpiady „Senior Obywatel”. 

5. Omówiono X spotkanie Pomorskiego Forum Rad Seniorów. 

6. Poruszono temat realizacji wniosków zawartych w „Strategii Rozwoju Miasta Pruszcz Gdański 

na lata 2020-2030”. 

7. Dyskutowano na temat Programu dla Seniorów „Darmowa złota rączka”. 

8. Omówiono Konferencję Szkoleniową pt.: „Seniorze, czy chcesz usprawnić działanie swojej 

organizacji? Poznaj zasady i zdobądź umiejętności, które Twoją skuteczność wyniosą na wyższy 

poziom!”. 

Wnioskowano w następujących sprawach: 

1. Członkowie Rady Seniorów wnioskowali o poprawę stanu technicznego (odświeżenie)  ścieżki 

rowerowej wzdłuż ulicy Kopernika w stronę Rokitnicy oraz przegląd drzewostanu (przycięcie) wzdłuż 

ścieżki rowerowej przy ulicy NSZZ Solidarność.   

2. Zwracali się z prośbą o montaż większej liczby ławek oraz koszy na śmieci i regularne 

 ich opróżnianie. 

3. Wnioskowali o przywrócenie herbu kwietnego na Placu Rycerza Stefana. 

4. Zwrócono się z prośbą o możliwość zmiany trasy linii autobusowej Nr 823, uwzględniając ulicę 

Obrońców Pokoju. Poinformowano Radę Seniorów, iż jest to autobus należący 

do Gminy Pruszcz Gdański i wymaga to uzgodnień z Gminą. 

5. Poproszono o montaż ławeczek  lub spoczników (w miejscu po środku parkingu) na terenie Faktorii.  

6. Zawnioskowano o montaż poręczy wewnątrz sali kinowej „Na Bursztynowym Szlaku”. 
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Ad. 4. 

Przewodnicząca Rady Seniorów Mirosława Polanowska odczytała projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia harmonogramu posiedzeń Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański II kadencji w latach 

2020-2024.  

Rada Seniorów na posiedzeniu w dniu 12 grudnia 2023 r. zatwierdziła jednogłośnie harmonogram 

posiedzeń na rok 2024. 

 

Ad. 5. 

Ustalono harmonogram dyżurów Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański na I kwartał 2024 roku: 

1. Elżbieta Białonoga - 25 styczeń 2024 r. 

2. Maria Kaszubska - Niedźwiedzka - 22 luty 2024 r. 

3. Melania Kujałowicz - 21 marca 2024 r. 

 

Ad. 6 i 7 

Podczas obrad XIV zwyczajnej sesji Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański 12 grudnia 

2023 r. zostały zgłoszone następujące zapytania: 

• Podjęto temat remontu ulicy Raymonta w Pruszczu Gdańskim - zapytanie dotyczyło terminu 

zakończenia remontu. 

• Problem smogu na Osiedlu Wschód (ulica Dąbrowskiego za piekarnią i ulica Gałczyńskiego) – 

prośba o skierowanie na kontrolę patrolu Straży Miejskiej. 

• Nie odśnieżane chodniki na Osiedlu Wschód - dotyczy ulic jednokierunkowych. 

• Propozycja sadzenia roślin zgodnie z kalendarzem i ich doglądanie. 

• Problem bezdomnych na dworcu PKP w Pruszczu Gdańskim. 

• Odśnieżanie parkingu przed Szkołą ZSO Nr 1 w Pruszczu Gdańskim. 

• Monity w sprawie małej ilości koszy w naszym mieście. 

• Potrzeba toalety  w Centrum Handlowym PRIMA (poinformowano, że będą postawione kabiny 

sanitarne typu toi toi). 

• Prośba o montaż, w miejscu bardziej widocznym, znaku zakazu skrętu w ulicę Wojska Polskiego. 

• Podjęto temat budowy całodobowego Domu Opieki Seniora w Pruszczu Gdańskim. 

• Zapytano o przeznaczenie budynku po Gminie Wiejskiej Pruszcz Gdański. 

• Seniorzy zwrócili się z prośbą o wydłużenie trasy przejazdu linii autobusowej Nr 107 (do końca 

Pruszcza, do ronda) na wzór linii autobusowej 200. 

• Zapytano o termin rozpoczęcia budowy ulicy Strzeleckiego. 
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• Zapytano o przeznaczenie przystanku autobusowego przy cmentarzu na ulicy Spokojnej. 

• Przypomniano kwestię linii autobusowej Nr 823. Członkowie Rady Seniorów chcieliby, aby  

autobus zatrzymywał się przy ulicy Obrońców Pokoju. 

• Zwrócili się z prośbą o odnowienie ścieżki rowerowej wzdłuż ulicy Kopernika w stronę 

Rokitnicy. 

• Zawnioskowano o umieszczanie Harmonogramu Dyżuru Rady Seniorów w Wieściach Pruszcza.   

 

Zakończenie obrad nastąpiło w dniu 12 grudnia 2023 r. o godz. 14:00 słowami Przewodniczącej  Rady 

Seniorów Mirosławy Polanowskiej: „Zamykam czternastą zwyczajną sesję Rady Seniorów Miasta 

Pruszcz Gdański”. 

 

 

Protokół sporządziła:  

Alicja Dąbrowska                      
            
        PRZEWODNICZĄCA  

                     RADY SENIORÓW 
 
 

                                                                                                                  Mirosława Polanowska 
                                                                                        


